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ما هیچ هستیم

مخالف برگزاری مناظره هستیم

سخته؟

خبری نیست

دوقلو هستند

کیفرخواست ۳ متهم 

به درد چیزی نمی خوریم

واکنش همتی 

دنا پلاس 

۳ تن طلا 

تغییر قیمت بنزین 

اخبار ویژه ...

ظریف، وزیر خارجه پیشین ایران در آیین نکوداشت دکتر حسین مهرپور 
گفت: امروز وارد دنیای پساقطبی شده ایم. بخش هایی از اظهارات وی به شرح زیر 
است: هیچ موضوعی به اندازه حقوق بشر نمی تواند برای یک کنشگر جایگاه خلق 
کند و یا جایگاه و مقبولیتش را از بین ببرد. دکتر مهرپور تلاش کرد به جامعه ما نقش 
برتر حقوق بشر در سطح بین المللی را بیاموزد. گذشته از اخلاق و آموزه های دینی، 
هیچ چیز به اندازه مردم در ایران قدرت ملی نمی آفریند. اگر مردم نباشند ما هیچ 
هستیم. قرآن می گوید اگر ترسیدی پیمان شکنی کنند، خدا برای تو کافی است؛ او 
کسی است که تو را با نسل خود و به وسیله مردم حمایت کرد. رعایت حقوق مردم 

بزرگ ترین ارزش راهبردی برای کشوری مثل جمهوری اسلامی ایران است.

مدیرکل سیاسی وزارت کشور تاکید کرد، این وزارتخانه با برگزاری مناظره 
افراد و شخصیت ها در انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی مخالف 
است. »عبدالله مرادی« در نشست رسانه ای در ساختمان مشهور به ساختمان دولت، 
اظهار داشت: ما مخالف مناظره شخصیت ها و افراد بوده و به دنبال گفت وگو و 
مناظره جریان های سیاسی و احزاب هستیم. وی تاکید کرد که نقش رسانه ها در 
فرایند انتخابات مهم است، چون رسانه ها چشم بیدار جامعه هستند و می توانند 
به ســه بعُد مشــارکت، امنیت و سلامت انتخابات کمک کنند. مدیرکل سیاسی 
وزارت کشور در خصوص راهبرد انتخابات در استان های قومی و عشیره ای هم 
خاطرنشان کرد: وزارت کشور به این جمع بندی رسیده است که انتخابات امری 

مشارکتی و از بالا به پایین مدیریت پذیر نیست.

حمید رسایی در توییت نوشت: در گفت و گو با آقای رییسی در خصوص 
موضوع بی حجابی ها هیچ سوالی مطرح نشد. انگار نه انگار این یکی از مسائل 
روز کشور است! انگار نه انگار نحوه عملکرد دولت در این خصوص محل بحث و 
سوال بخش معظمی از مردم کشور است؟ جناب آقای رییسی! یعنی اعلام موضع 

درباره حجاب و بی حجابی ها این قدر سخته؟ 

دبیرکل حزب کارگزاران ســازندگی می گوید که فعلا در جبهه اصلاحات 
خبری در مورد انتخابات مجلس دوازدهم نیست. حسین مرعشی، دبیرکل حزب 
کارگزاران سازندگی، در پاسخ به اینکه عزم اصلاح طلبان برای ورود به انتخابات 
مجلس دوازدهم تا چه اندازه جدی است؟ گفت: به دلیل اینکه هنوز در این مورد 
تصمیم نگرفتیم اظهارنظر نمی کنم. این چهره اصلاح طلب در پاســخ به اینکه 
حزب کارگزاران سازندگی همراه با جبهه اصلاحات ایران وارد انتخابات می شود 
و یــا بــه تنهایی در این مورد تصمیم گیری می کند، افزود: همه گروه ها و احزاب 
اصلاح طلــب در قالب جبهه اصلاحات ایران بــرای ورود به انتخابات مجلس 
دوازدهم تصمیم می گیرند. در حال حاضر با توجه به اینکه دوره جدید جبهه به 
تازگی فعالیت خود را شروع کرده ابتدا ارکان و اعضا باید انتخاب شوند و سپس 
در مورد انتخابات تصمیم گیری شود. مرعشی در پایان تأکید کرد که فعلا در جبهه 

اصلاحات خبری در مورد انتخابات مجلس دوازدهم نیست.

سفیر ایران در دوحه با اشاره به دیدار وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران با مقامات ارشــد قطری گفت: گفت وگو و همســایگی با یکدیگر دو قلو 
هســتند. حمید رضا دهقانی در صفحه توییتر خود در مورد این ســفر با انتشار 
عکســی از رایزنی وزیر امور خارجه با امیر قطر به زبان عربی نوشــت: الحوار و 
الجوار توأمان بر اساس این گزارش، حسین امیر عبداللهیان در جریان سفر یک 
روزه خود به دوحه با امیر قطر و نخســت وزیر و وزیر امور خارجه این کشــور 

عربی دیدار و رایزنی کرد. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز سیستان و بلوچستان از دستگیری سه تن و 
رسیدگی سریع به پرونده شهادت مولوی عبدالواحد ریگی خبر داد. مهدی شمس 
آبادی اظهار کرد: به محض وقوع حادثه، سریع اقدامات پلیسی در این زمینه آغاز 
و پلیس وارد عمل شــد. دادســتان عمومی و انقلاب مرکز سیستان و بلوچستان 
افزود: در کمتر از یک هفته، سه تن از متهمان دستگیر و اعتراف کردند که با حیله 
شهید عبدالواحد ریگی را وارد ماشین نموده و در مسیر وی را با اسلحه به شهادت 
رسانده اند. وی ادامه داد: سریع پرونده در شعبه ویژه قتل، رسیدگی در نهایت در 

مدت زمان کوتاه تحقیقات تکمیل شد.

نماینده تبریز در مجلس گفت: آدم های خوب فکری، مبارزاتی و اداری را 
شهید کردند و افرادی ماندیم که به درد چیزی نمی خوریم، دنیا ما را گول زده و 
دنبال دنیای خودمان هستیم. از طرف دیگر هر کجا کم آوردیم، اسم دین و مذهب 

و شهید را با خود یدک می کشیم.

رئیس ســابق بانک مرکزی در واکنش به سخنان رئیسی از کاهش تورم در 
انتهای سال ۱۴۰۰ به ۴۰ درصد گفت، ولی درمورد تورم ۶۰ درصدی اردیبهشت 
امسال چیزی بر زبان نیاورد. عبدالناصر همتی در توئیتی در این باره نوشت:  انتظار 
بود آقای  رئیسی بعد از دو سال شفاف راجع به سرانجام وعده های مشخص خود 
در انتخابات به مردم توضیح دهند. از کاهش  تورم در آخر سال ۱۴۰۰ به۴۰ درصد 
گفتند، ولی از تورم۶۰ درصدی اردیبهشت امسال چیزی نگفتند. صدا وسیما هم 

کمک کرد درمورد وعده ها در برنامه دیگری صحبت شود! 

افزایش قیمت دنا پلاس که طی چند روز گذشته تبدیل به یک چالش جدی 
شده بود بالاخره با ورود شورای رقابت اصلاح شد و اعلامیه اصلاحی آن به زودی 
از سوی شرکت خودروساز منتشر خواهد شد. نیز شورای رقابت در بخشنامه ای 
تاکید کرد که تخطی از مصوبات شورای رقابت نه تنها تخلف محسوب می شود، 

بلکه پیگرد قضایی نیز دارد.

محمد رضوانی فر  رئیس کل گمرک ایران در مکاتبه ای با وزیر اقتصاد، از 
ورود بیش از ۳.۲ تن طلا به صورت رسمی از گمرکات به کشور در چند ماه اخیر 
و در پی مصوبه دولت برای تسهیل  واردات طلا و معافیت آن از هرگونه مالیات 

و عوارض خبر داد.

معاون مدیر عامل شــرکت پالایش و پخش فرآورده های نفتی با یادآوری 
اینکه دولت هیچ برنامه ای برای تغییر قیمت بنزین ندارد، گفت: اگر سیاستی ابلاغ 
شد ما هم در راستای آن سیاست عمل می کنیم اما درکل طبق آنچه همه مطلعیم، 
امسال هیچ گونه افزایش قیمتی در بنزین و گازوئیل اعمال نخواهد شد و تاکنون 
هم چیزی غیر از این گفته نشــده اســت، ما فعلا برنامه داریم که همه از کارت 
سوخت شخصی استفاه کنند تا داده های درست داشته باشیم. همچنین برنامه های 
تولید را بجد پیگیری می کنیم و به اضافه اینکه روی سیاست های غیرقیمتی برای 
کنتــرل مصرف کار می کنیم. وی درباره صــادرات نیز با اعلام اینکه دولت فعلا 
صادرات بنزین و گازوئیل ندارد، خاطرنشان کرد: غیر از بنزین و گازوئیل برخی 
فرآورده هایــی را که مازاد مصرف داریم، صادر می کنیم، اما بعد از کرونا به خاطر 
مصرف شــدید و غیرمتعارف اولویت تامین نیاز داخل است، بنابراین صادرات 

بنزین و نفت گاز نداریم.

سیاسی

 

سرویس سیاسی -نگاهــداری گفت: هوش 
مصنوعی موجب بروز یک ســری آسیب ها مانند 
بیکاری می شــود و در واقع ایــن پیامدها موجب 
بازآرایی مدل تعامل مردم و حاکمیت خواهد شــد. 
نشست علمی پیش نیاز های قانون گذاری بر هوش 
مصنوعی با حضور رئیس مرکز پژوهش های مجلس 
شــورای اســلامی، جمعی از نمایندگان مجلس و 
اساتید و صاحب نظران این حوزه، در مجلس شورای 
اسلامی برگزار شد.  بابک نگاهداری، رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی، در این نشست 
اظهار داشت: مرکز پژوهش های مجلس از سال ۹۶ 
تا کنون در حال بررسی موضوع هوش مصنوعی و 
قانون گذاری اســت و در این زمینه چندین گزارش 

پژوهشی و یک کتاب منتشر کرده است.
هوش مصنوعی مدل تجارت و سیستم 
عرضه و تقاضــای یک اقتصاد را می تواند 

تغییر دهد
وی بــا اشــاره به تأثیرات هــوش مصنوعی 
در حوزه های مختلف حکمرانی، به تشــریح این 
تاثیــرات پرداخت و گفت: اگر حکمرانی را از بعد 
اقتصادی نگاه کنیــم، می بینیم که هوش مصنوعی 
مدل تجارت و سیستم عرضه و تقاضای یک اقتصاد 
را می تواند تغییر دهد. در حوزه ی اجتماعی نیز این 
تکنولــوژی موجب دگرگونــی فضای تبلیغات و 
ارتباطات مختلف اجتماعی می شــود. همچنین در 
حوزه خدمات حقوقی، وظایفی، چون تنظیم دقیق 
قرارداد ها و تشخیص اسناد مختلف می تواند توسط 
هوش مصنوعی انجام شود. نگاهداری در خصوص 
تأثیرپذیری سیاســت و عرصه بین الملل از هوش 
مصنوعی بیان کرد: امروزه و با ظهور تکنولوژی های 
پیشــرفته، در مباحثــی مانند نظارت سیاســی و 
جمع سپاری می توان از قابلیت های هوش مصنوعی 
استفاده کرد. در عرصه بین المللی نیز هوش مصنوعی 
می تواند دینامیک اقتصاد جهانی را تحت تاثیر قرار 
دهد و می بینیم که در تمامی حوزه های حکمرانی، 
نقش و اثرگذاری هوش مصنوعی دیده می شود. وی 
افزود: در کنار کاربرد های هوش مصنوعی، با توسعه 
این تکنولوژی طبیعتا یک سری مخاطرات به وجود 
می آید و این مخاطرات در ســه سطح حکمرانان، 
کاربران و ذی نفعان قابل دسته بندی است؛ در سطح 
حکمرانی، هوش مصنوعی موجب بروز یک سری 
نابرابری ها و آســیب هایی مانند بیکار شدن برخی 
افراد شــاغل می شود و در واقع این پیامد ها موجب 
بازآرایی مدل تعامل مردم و حاکمیت خواهد شــد. 
نگاهداری ادامه داد: در سطح کاربران، با ظهور هوش 
مصنوعی چالش هایی در حوزه حفاظت از داده های 
خصوصی، اخلاق علمی، سرقت ادبی، مالکیت های 
فکــری و معنوی و حفاظت از کودکان و نوجوانان 
به وجود آمده اســت که تمام این تهدیدات، نیازمند 
یک سیاستگذاری مناسب در این فضا هستند. علاوه 
بر این، ذی نفعان، طراحان و توسعه دهندگان هوش 
مصنوعی هم طبیعتا یک سری منافع و دغدغه هایی 
راجع به توســعه این فناوری دارند که باید به آن ها 

نیز توجه شود.
هوش مصنوعی هم شعف انگیز و هم 

دغدغه آفرین است
رئیــس مرکز پژوهش های مجلس با ذکر این 
نکته کــه هوش مصنوعی هم شــعف انگیز و هم 
دغدغه آفرین است، تصریح کرد: در موضوع هوش 
مصنوعی نظام حکمرانی ما باید روی ۲ مسئله تمرکز 
کند، نخســت این که تدابیر لازم برای استفاده بهینه 
از این فناوری اندیشــیده شود و دومین ضرورت، 
اتخاذ سیاست های تنظیم گری مناسب در این عرصه 

است تا این مهم بتواند مخاطرات ناشی از توسعه این 
فناوری را به حداقل برساند. مجتبی توانگر، رئیس 
کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس شورای اسلامی، در 
این نشست بیان داشت: متاسفانه ما تجربه خوبی از 
سندنویسی در برنامه های توسعه گذشته و همچنین 

تدوین بودجه نداریم.
پیــش نیــاز قانون گــذاری در هوش 
مصنوعی، ساماندهی موضوع داده و حریم 

خصوصی است
توانگر گفت: پیش نیاز هرگونه قانون گذاری 
در حوزه هوش مصنوعی، ساماندهی موضوع داده 
و حریم خصوصی در کشور است و در این زمینه نیز 
اقداماتی از سال های گذشته از طرف دولت و مجلس 
شورای اسلامی آغاز شده که هنوز به مرحله تصویب 
و اجرا نرسیده است. همچنین در حوزه داده و هوش 
مصنوعی علاوه بر دولت و مجلس، نیازمند تسهیل 

مسیر فعالیت بخش خصوصی نیز هستیم.
با ظهور هــوش مصنوعی وارد دوره 

گسست حیاتی شده ایم
کیومرث اشتریان، عضو هیئت علمی دانشگاه 
تهران، در این نشست با اشاره به تقسیم بندی دوران 
تاریخی بشر اظهار داشــت: پس از دوران باستان، 
قرون وســطی و روشنگری، امروزه با ظهور هوش 
مصنوعی وارد دوره گسســت حیاتی شده ایم و در 
این دوره، ابر انســان به کمک انســان آمده است. 
وی با اشــاره به مــوادی از پیش نویس برنامه هفتم 
توســعه تصریح کرد: طرح بحث هوش مصنوعی 
و الزامات حکمرانی آن در کشــور ما با یک تاخیر 
۳۰ ســاله روبه روست و مفهوم هوش مصنوعی از 
دهه ۹۰ میلادی در دنیا مطرح شــده است. اشتریان 
هوش مصنوعی را مهم تر از ســایر تکنولوژی های 
دیگــر مانند نانو دانســت و گفت: در حوزه هوش 
مصنوعی، اســتفاده و بهره برداری از داده های بومی 
بســیار بااهمیت است و متاسفانه نگاه حکمرانان به 
مقوله داده، یک نگاه امنیتی است که حتی در بعضی 
موارد، به دانشمندان و پژوهشگران خودمان اجازه 
بهره برداری از داده های بومی داده نمی شود که باید 
به کمک مجلس، چنین رویه هایی اصلاح شود. آرش 
خجسته، رئیس دانشگاه علوم پزشکی هوشمند، در 
این نشست با اشاره به ارتباط میان هوش مصنوعی 
و علوم پزشــکی تصریح کرد: یکی از راهبرد های 
کلان کشور های مختلف، کاربرد هوش مصنوعی در 
حوزه سلامت است و در برخی از حوزه های درمانی 
مانند تشخیص ضایعات پوستی پیشرفت های قابل 

توجهی از کاربرد هوش مصنوعی صورت گرفته.
وضعیت مناسب ایران در حوزه تولید 

مقالات در خصوص هوش مصنوعی
وی با بررســی وضعیت ایــران در این حوزه 
گفــت: در حوزه هوش مصنوعــی از حیث تولید 
مقالات وضعیت مناســبی داریم و در رتبه ۱۵ دنیا و 
اول منطقه قرار داریم، اما در حوزه کاربردی وضعیت 
مناسبی نداریم و در رتبه ۷۲ دنیا و ۷ منطقه هستیم. 
همچنین در حوزه جمع آوری و نگهداری داده های 
بومی به نســبت سایر کشــور ها عقب تر هستیم و 
مجبوریم برای انجام تحقیقات، از داده های ســایر 
کشور ها استفاده کنیم و با این کار، ناخودآگاه داده های 
آن ها را برایشان تحلیل می کنیم. خجسته با اشاره به 
کاربرد و اهمیت داده در حوزه هوش مصنوعی اظهار 
داشت: لازم است پیش از هر کاری در حوزه هوش 
مصنوعی، ابتدا در حوزه داده و ارتقای وضعیت داده 
در کشــورمان سیاســت گذاری های لازم از طرف 

مجلس شورای اسلامی صورت بگیرد.
تاثیر هوش مصنوعی بر قدرت سخت 

و قدرت نرم کشور ها
محمدحســین امیرحسینی، پژوهشگر حوزه 
هوش مصنوعی در انگلســتان که از طریق ارتباط 
اینترنتی در این نشســت حضور داشت، بیان کرد: 
هوش مصنوعی قدرت سخت و قدرت نرم کشور ها 
را تحت تاثیر قرار می دهد و بســیاری از کشــور ها 
اســتراتژی های خود را در حوزه هوش مصنوعی 
در یــک بازه بلندمدت ۱۰ ســاله تدوین کرده اند و 
بودجه های تحقیقاتی زیادی برای توسعه این حوزه 
در بخش های مختلــف حکمرانی هزینه کرده اند. 
ارتباط تنگاتنگی میان استراتژی کشور ها در حوزه 
هوش مصنوعی با رویکــرد آن ها در قانون گذاری 
این حوزه وجــود دارد و اگر می خواهیم برای این 
بخش قانون گذاری کنیم، نخســتین گام این است 
که قوانین فعلی کشــور را مورد بررسی قرار دهیم و 
میزان اثرگذاری آن ها را بسنجیم. محمدامین کیخای 
فرزانه، پژوهشگر حقوق، در این نشست با اشاره به 
تفاوت های میان تقنین برای هوش مصنوعی و هوش 
مصنوعی برای تقنین، بیان کرد: قانون مجموعه ای از 
باید ها و نباید هایی است که برای شهروندان تعیین 
می کنیم و موضوع هر قانون، یکی از نیاز های مردم 
اســت. قانون گذاری نیازمند یک مصلحت سنجی 
اســت و این موارد در خصوص قانون گذاری برای 

هوش مصنوعی نیز صدق می کند.
پیش نیــاز قانون گــذاری در هــوش 

مصنوعی، احصای نظام مسائل است
کیخای فرزانه ادامه داد: پیش نیاز قانون گذاری 
در حوزه هوش مصنوعی این است که نظام مسائل 
خودمان را احصا کنیم و اگر این کار صورت نگیرد، 
قانون گذاری ما یک قانون گذاری شــکننده خواهد 

بود.
هیچ کشــوری نتوانســته چارچوب 
مشــخصی در قالــب قانون بــرای هوش 

مصنوعی تصویب کند
شقایق حق جوی جوانمرد، رئیس مرکز توسعه 
فناوری هــای راهبردی معاونــت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری، در این نشست اظهار داشت: 
زیرساخت های قانونی لازم برای تعیین نحوه مواجه 
ما با هــوش مصنوعی، نباید تنهــا بر روی هوش 
مصنوعی متمرکز شود و باید در مراحل اولیه، ابتدا بر 
روی مسائل مهمی مانند حفاظت از داده و مالکیت 
فکری تمرکز کنیم و باید توجه داشته باشیم که هنوز 
هیچ کشوری نتوانسته چارچوب مشخصی در قالب 
یک قانون مصــوب و معین برای هوش مصنوعی 
تصویب کند. ســیدمهدی شــریعت زاده، مسئول 
کارگروه هوش مصنوعی ستاد توسعه فناوری های 
اقتصاد دیجیتال و هوشمند سازی معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری، در این نشست با بیان 
این که هوش مصنوعی در اداره آینده کشــور نقش 
پررنگ و مهمی خواهد داشت، به برخی از اقدامات 
ســتاد توسعه فناوری های حوزه اقتصاد دیجیتال و 
هوشمند ســازی اشــاره کرد و گفت: هم اکنون در 
کشور دو شرکت دانش بنیان در زمینه کاربرد هوش 
مصنوعی در قانون گذاری مشغول به فعالیت هستند و 
اقداماتی همچون طراحی سامانه پیش بینی آرا قضات 
و ثبت جلسات دادگاه ها، از جمله فعالیت های این 
شرکت ها در حوزه کاربرد های هوش مصنوعی در 
مباحث حقوقی اســت. در پایان این نشست علمی 
مقرر شــد مجموعه ی مباحث مطرح شده در این 
نشســت در قالب یک بیانیه سیاستی تنظیم شود و 
پیشــنهاد ها و راهکار های صاحب نظران این حوزه 
در اختیار نمایندگان مجلس شورای اسلامی، دولت 

و سایر نهاد های ذیربط قرار گیرد.

رئیس مرکز پژوهش های مجلس:

پیامد های هوش مصنوعی موجب بازآرایی مدل تعامل مردم و 
حاکمیت می شود

انتقاد روح الامینی از فعالیت موسمی احزاب

سرویس سیاسی- عبدالحسین روح الامینی در 
نشست شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با محوریت 
بررسی تحلیل و تبیین شرایط سیاسی و اقتصادی کشور 
با انتقاد از فعالیت احزاب موســمی در کشور، گفت: 
احزاب باید از همه ظرفیت خود نه در موسوم انتخابات 

بلکه در همه مقاطع زمانی استفاده کنند.
معاون احزاب و تشــکل های شــورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب  تصریح کرد: شورای ائتلاف نیروهای 
انقــلاب همچنان فعال و در پــی هم افزایی نیروهای 
انقلاب اســت و از هر ظرفیتی برای انسجام و تجمیع 

نیروهای فعال انقلاب اســتفاده می کنیم. روح الامینی 
درباره حضور زنان در شورای ائتلاف نیروهای انقلاب، 
گفت: نیاز است این بخش از اجتماع که می تواند منشا 
اثر باشــد مورد توجه قرار گیــرد. وی به رابطه دولت 
و مجلس اشــاره کرد و گفت: ویترین و تابلوی رابطه 
دولت و مجلس جلوه خوبی دارد. در ماههای اخیر سه 
مورد معرفی وزیر داشــتیم و نیکبخت، مراد صحرایی 
و علی آبــادی از مجلــس رای اعتماد گرفتند. به رغم 
بحث هایی که در این زمینه وجود داشته، مراقبت شده 
این روابط دو قوه مخدوش نشود.نماینده مردم تهران 

در مجلس شورای اسلامی با اشاره به نقش فراکسیون 
انقلاب اسلامی در مجلس گفت: انسجام این فراکسیون 
در حال افزایش اســت. به گونه ای که در جلسات رای 
گیری، نتیجه همان می شــود که پیش از این در جلسه 
فراکسیون گرفته شده است.با اقدامات صورت گرفته 
رفتار سیاسی مجلس قابل پیش بینی تر شده است و این 
حاکی از هماهنگی ها است. این انسجام و همبستگی 
باید به شــکل ارتقا و حل مسایل سیاسی و اقتصادی 
کشــور و در ســفره مردم و افزایش سرمایه اجتماعی 
خود را نشان دهد. معاون احزاب و تشکلهای شورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب با بیان اینکه برخی حواشی و 
اظهارات بعضی افراد کم تجربه در دولت و مجلس مانع 
انسجام و وحدت می شود، به بیانات رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در دیدار با کارگزاران نظام اشاره کرد و گفت: 
رهبر انقلاب در دیدار با نمایندگان بر افزایش تعامل و 
همکاری میان قوا تاکید کردند. این بحث جدی جامعه 
اســت باید تعامل را به رغم اختلافات افزایش دهیم و 
این نگاه راهبردی حضرت آقاست. نماینده مردم تهران 
اضافــه کرد: رهبری در مورد انتخابات به صراحت بر 
ســلامت، امنیت، رقابت و مشارکت تاکید کردند. در 
رقابت و مشارکت ما و کادرها و احزاب به طور جدی 
مســئول هستند و می توانند نقش آفرین باشند. برخی 
می خواهنــد ما را به انفعال بکشــانند اما اراده نظام بر 
مبنای مشارکت گسترده است. نشست شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب اســلامی با محوریت بررسی تحلیل 
و تبیین شرایط سیاســی و اقتصادی کشور با حضور 
محمدرضا باهنر دبیر کل جامعه اســلامی مهندسین، 
عبدالحسین روح الامینی نماینده مردم تهران در مجلس 
و محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی 

مجلس شورای اسلامی برگزار شد.

معاون احزاب و تشکل های شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با انتقاد از فعالیت احزاب موسمی در کشور، گفت: احزاب باید نه در موسوم 
انتخابات بلکه در همه مقاطع زمانی از همه ظرفیت خود استفاده کنند.

با اقدامات صورت گرفته رفتار سیاسی مجلس قابل پیش بینی تر شده است و این حاکی 
از هماهنگی ها اســت. این انسجام و همبستگی باید به شکل ارتقا و حل مسایل سیاسی 
و اقتصادی کشــور و در ســفره مردم و افزایش ســرمایه اجتماعی خود را نشان دهد.

سرویس سیاسی- نماینده مردم 
تاکســتان در مجلس گفــت: اکنون 
بیــش از ۲۰۰ نفر از نمایندگان آماده 
استیضاح وزیر کشور هستند، حدود 
۱۰۰ نفر از نمایندگان اســتیضاح را 
امضاء کرده انــد؛ ما معتقدیم که این 
اســتیضاح به نفع دولت خواهد بود 
چراکــه هم جایگاه دولــت را و هم 

جایگاه مجلس را حفظ می کند.
طی روزهای گذشــته صدور 
یک بخشــنامه از سوی محمدرضا 
غلامرضا معاون سیاسی وزیر کشور 
به عنوان رئیس ســتاد انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی با 
واکنش های گســترده ای از سوی نمایندگان مواجه شد که طی تذکرات شفاهی 
متعدد در روز یکشنبه خواستار برخورد با فرد صادرکننده بخشنامه مذکور شدند، 
حتــی می توان گفت تعدادی از نمایندگانی که همواره همراه و نزدیک به دولت 
محســوب می شوند نیز نسبت به جزئیات بندهای این بخشنامه انتقادات جدی 

داشتند. 
اگرچه وزیر کشــور طی نامه  ای جداگانه خطاب به استانداران بندهایی از 
بخشنامه مذکور را بلااثر اعلام کرد اما این مساله تاثیر چندانی بر اعتراض و ناراحتی 
نمایندگان نداشت تا جایی در روز جلسه روز دوشنبه ۲۹ خرداد جمع آوری امضاء 
برای طرح استیضاح وزیر کشور آغاز شد؛ امری که کار وحیدی و نمایندگان را به 

جلسه غیرعلنی در صحن مجلس کشاند.
البته با ورود وحیدی به صحن مجلس در دقایق پایانی و اعتراضات جدی 
و ســخت تعدادی از نمایندگان نســبت به وی، از جمله نظری خانقاه نماینده 
خلخال، محمودوند نماینده خرم آباد و رسولی نژاد نماینده دماوند به تنش منجر 
شد. این افراد با صدای بلند معترض رفتار معاون سیاسی و واکنش وزیر کشور 

به این مساله بودند.
دقایقی بعد مجلس وارد جلسه غیرعلنی شد و بحث ها میان نمایندگان منتقد 
با وزیر کشــور ادامه پیدا کرد، اما ســوال این است که خروجی جلسه غیرعلنی 
نمایندگان با وزیر کشــور چه بود؟ علت طرح این ســوال ابهام در نتیجه گیری 
نهایی است. در گفت وگوهای شفاهی صورت گرفته میان خبرنگاران حاضر در 
مجلس با نمایندگان، برخی از نمایندگان معتقد بودند که وزیر عزل معاون سیاسی 
را پذیرفته است، برخی دیگر بر این باور بودند که وزیر این مساله را رسماً اعلام 

نکرده اما مطالبه جدی نمایندگان از او عزل معاون سیاسی بوده است.
در عین حال نظری خانقاه یکی از جدی ترین منتقدان اقدام معاون سیاسی 
وزیر کشــور روز گذشته به خبرنگار ایلنا گفت: مجلس به لغو بخشنامه راضی 
نیست و خواهان عزل معاون سیاسی است، چراکه یک سیاست اعلامی داریم و 
یک سیاست اعمالی؛ اکنون لغو بخشنامه اعلام شده اما ممکن است به استانداران 

بگویند به خاطر فشار مجلس آن را لغو کردیم و شما کار خودتان را ادامه دهید.
در همین رابطه مجتبی یوسفی عضو هیات رئیسه مجلس در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا گفت: درخصوص استیضاح وزیر کشور این تقاضا هنوز در مرحله 
جمع آوری امضاء قرار دارد و فعلا به هیات رئیســه ارســال نشده است اما تعداد 

زیادی از نمایندگان استیضاح را امضاء کرده اند.
وی تصریح کرد: فرمایشات مقام معظم رهبری همواره ناظر بر لزوم تعامل 
و همکاری بین قوا بوده است، امسال هم در خطبه های نماز عید فطر بار دیگر بر 
این مساله تاکید جدی داشتند. رویکرد مجلس هم نسبت به دولت به این صورت 
بود و گواه این مساله این است که مجلس طی دو هفته اخیر به دو وزیر پیشنهادی 
دولت رأی اعتماد داد و این مساله نشان دهنده این است که بنای مجلس بر تعامل 

و همکاری جدی با دولت است.
یوسفی در پایان عنوان کرد: اما درخصوص استیضاح همانطور که عرض 
کردم تاکنون به هیات رئیسه مجلس ارسال نشده و هنوز در مرحله جمع آوری 

امضاء قرار دارد. 
همچنین رجب رحمانی نماینده حوزه انتخابیه تاکســتان استان قزوین که 
یکی از جدی ترین منتقدان عملکرد وزیر کشور محسوب می شود به خبرنگار ایلنا 
گفت: افرادی مانند آقای غلامرضا با این نوع عملکردی که دارند یا باید گفت که 
آدم مغرضی هستند یا بویی از ممکلت داری نبردند و جای تأسف است که وزارت 
کشور از چنین افرادی در جایگاه معاون سیاسی استفاده کرده است. صدور چنین 
بخشنامه ای قبل از هرچیز بی حرمتی به ملت و نمایندگان منتخب مردم است، در 
جایگاه دوم ناسپاسی نسبت به مجلسی است که بیشترین همکاری و تعامل را با 

این دولت و به ویژه وزارت کشور داشته است.
وی ادامه داد: اکنون بیش از ۲۰۰ نفر از نمایندگان آماده استیضاح وزیر کشور 
هستند، حدود ۱۰۰ نفر از نمایندگان استیضاح را امضاء کرده اند؛ ما معتقدیم که این 
استیضاح به نفع دولت خواهد بود چراکه هم جایگاه دولت و هم جایگاه مجلس 
را حفظ می کند. مجلس و دولتی که بسیار باهم هماهنگ بودند و هستند، بعضی 

از این حرکت ها ممکن است در این هماهنگی خدشه ایجاد کند.
نماینده مردم تاکســتان تصریح کرد: بر این باور هســتیم که با این روحیه 

نمی شود یک انتخابات سالم برگزار و شور و نشاط و وحدت ایجاد کرد.
با این حال جلسه غیرعلنی در حالی به پایان رسید که وزیر کشور در جریان 
برگزاری آن از نمایندگان خواست که به مدت ۱۰ روز به او زمان بدهند تا بتواند 
ابعاد مساله را بررسی کرده و برخورد مناسبی داشته باشد؛ برخوردی که البته انتظار 
نمی رود کمتر از عزل غلامرضا باشد چراکه حتی نمایندگانی که با جدیت حامی 
دولت هســتند و حاضر به امضای استیضاح وزیر کشور نشدند هم مطالبه شان 
برکناری معاون سیاسی است تا شائبه تلاش برای مهندسی انتخابات برطرف شود. 
با این اوصاف به نظر می رسد که نمایندگان متقاضی استیضاح چند روزی منتظر 
بررسی و برخورد وزیر کشور بمانند و اگر احساس کنند که قرار نیست برخورد 
مناسبی صورت گیرد، در آن شرایط تقاضای استیضاح به صورت رسمی به هیات 

رئیسه مجلس تقدیم خواهد شد.
ســوال اصلی اما در افکار عمومی این اســت که چرا نمایندگان تاکنون به 
دلیل مشــکلات فراتر از این که مردم این روزها با آن دســت به گریبان هستند تا 
این حد فوری و قاطع عمل نکرده اند و در این مورد خاص که به نظر می رســد 
در ســال انتخابات محدودیت هایی را در زمینه همراهی مقام های استانی با آنها 
فراهم می کند این چنین برآشفته و خواهان اقدامات قاطع هستند یا طبق اظهارات 
نماینده بســتان آباد چرا نمایندگان نســبت به زدن یک سوزن به خودشان انقدر 

واکنش نشان می دهند.
غلامرضا نوری نماینده مردم بستان آباد در همین رابطه گفت: من استیضاح 
وزیر کشور را امضاء نکردم نمی گویم که کار معاون وزیر درست بوده است، من 
هم معتقدم که این کار اقدام نادرستی بود اما دلیل اصلی من برای امضاء نکردن 
اســتیضاح این است که ما طی حدود یک سال گذشته اتفاقاتی را داشتیم که هم 
کشور، هم نظام، هم فرهنگ عمومی جامعه ما و هم مردم عزیز از عدم مدیریت 
وزیر کشور و اتفاقات زیادی که در کشور رخ داد، خیلی آسیب دیدند و به عقیده 
من عدم مدیریت وزیر کشور نقش پررنگی در آنها داشت. این که ما آن همه مسائل 
مهم را بگذاریم و الان به خاطر این که نامه ای درخصوص نحوه رفتار مسئولان 
اجرایی در استان ها و شهرستان ها با نمایندگان صادر شده و اصطلاحاً به خودمان 
یک سوزن یا جوالدوز زدند، واکنش نشان دهیم و به این علت و با این عنوان اقدام 

به استیضاح کنیم به نظر من شاید چندان متناسب با واقعیت های جامعه نباشد.
وی گفت: باید به این مساله هم توجه داشته باشیم که در یک سال گذشته 
اوضاع کشور و وضعیت چه بود و چرا اینطور شد، در واقع علت اینکه استیضاح 
را امضاء نکردم این بود که دیدم موضوع استیضاح صرفاً و تنها همین نامه است 

به همین خاطر فعلا استیضاح را امضا نکردم.
انتشــار بخشنامه معاون سیاسی وزیر کشور مبنی بر عدم همراهی مقامات 
سیاسی و بخشداران و فرمانداران با نمایندگان در سال منتج به انتخابات مجلس 

در روزهای اخیر موجب جنجال میان نماینگان مجلس و دولت شده است.

خروجی جلسه غیرعلنی نمایندگان با وزیر کشور؛

چرا نمایندگان تا این حد آشفته شدند؟
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